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Sammanfattning 
Malmö stad är positiv till Naturvårdsverkets förslag i skrivelsen om åtgärder för att öka 
materialåtervinningen av avfall. Malmö stad anser dock att det är viktigt att fokusera på 
åtgärder för att förebygga att avfall uppstår. Dessutom anser Malmö stad att det krävs 
tydlig vägledning till kommunerna och tillsynsmyndigheterna för de angivna förslagen. 
Malmö stad ställer sig bakom de fem åtgärdsförslagen som Naturvårdsverket har tagit 
fram som ytterligare åtgärder för att uppnå EU:s återvinningsmål. Malmö stad anser att 
åtgärdsförslagen kan stödja Malmö stads arbete med att uppnå sina egna 
miljöprogramsmål om nettonollorganisation och miljöprogramsmål 12 om ökad 
resurseffektivitet. 

Yttrande 
Malmö stad är positiv till förslaget gällande 3 kap. 12 c och 12 d §§ i 
avfallsförordningen (2020:614) om att utöka utsorteringskravet för avfall som inte är 
förpackningsavfall. Förslaget att utöka antalet fraktioner medför däremot flera 
utmaningar för konsumenter och verksamheter. En utmaning är platsbrist och ökade 
kostnader förknippade med att hantera ytterligare avfallsfraktioner. En annan utmaning 
är att det kan vara svårt att skilja på vilket avfall i fraktionerna plast, papper, glas och 
metall som inte innefattar förpackningsavfall. Malmö stad ser också att det finns en risk 
att flera fraktioner såsom hårdplast, mjukplast, plastförpackningar och övrig plast 
skulle kunna få effekten att utsorteringen inte ökar då det blir för komlicerat för 
hushållen. Malmö stad menar på att det behövs tydlig vägledning från 
Naturvårdsverket för hur ändringsförslaget ska hanteras. Vidare anser Malmö stad att 
förslagen i 3 kap. 13 och 15 c §§ är positivt. Även i de här förslagen krävs tydlig och 

1



2 (3) 

 

beskrivande vägledning från Naturvårdsverket gällande vilka fall som kan omfattas av 
dispens på utsorteringskravet. Malmö stad anser även att det behövs resurser till 
tillsynsmyndigheten för att kunna hantera de utökade arbetsuppgifterna för bedömning 
av dispens av utsorteringskravet för de nya avfallsfraktionerna.  

Förslaget om att upphäva bestämmelser kring returpapper anser Malmö stad är 
positivt. Det kan förenkla sorteringen av avfallsfraktionen papper för konsumenter och 
verksamheter.  

Malmö stad instämmer med Naturvårdsverket i förslaget att dela upp brännbart avfall 
till två fraktioner. Malmö stad menar däremot att det behövs tydlig vägledning och 
beskrivning om uppdelningen. Förslaget kan medföra konsekvenser för tillsynen 
gällande avfallssorteringen på exempelvis återvinningsstationer.  

Malmö stad är positiv till förslaget att kommunerna ska informera hushåll och 
verksamheter om hur avfall under kommunalt ansvar ska hanteras.  

Åtgärdsförslaget om att utreda förutsättningarna för ett producentansvar för möbler 
och madrasser anser Malmö stad är positivt. Ett sätt att öka återvinningsgraden och ta 
tillvara på allt material kan vara genom att låta producenter ta ansvar för att det som 
har produceras och släpps ut på den svenska marknaden kommer att återvinnas när det 
inte längre går att bruka.  

Malmö stad instämmer med Naturvårdsverkets förslag om att det är viktigt att statistik 
förs gällande återvinningsgraden för verksamhetsavfall. Malmö stad anser att det 
saknas en koppling till SMED (Svenska MiljöEmissionsData) där det redan finns viss 
avfallsstatistik från verksamheter som redovisar miljörapporter. Naturvårdsverket är en 
av uppdragsgivarna till portalen och kan därför förslagsvis vara med och utveckla 
portalens användbarhet till att visa statistik om material som finns tillgängligt för 
återbruk.  

Malmö stad är positiv till åtgärdsförslaget om att utreda vilka ekonomiska styrmedel 
som kan bidra till att efterfrågan för återvunnet material ökar. Malmö stad saknar 
perspektivet om att förslaget även kan medföra fler arbetstillfällen. En ökad mängd 
återvunnet material behöver hanteras och används i produktioner.  

Vidare är Malmö stad positiv till förslaget om att utreda vilka ekonomiska styrmedel 
som kan främja reparation, återtillverkning och återbruk. Även i det här förslaget 
saknar Malmö stad perspektivet om att det kan medföra fler arbetstillfällen om 
reparation, återtillverkning och återbruk blir lönsamt.  
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Malmö stad ställer sig positivt till förslaget om att ge statligt ekonomiskt stöd till 
kommuner gällande informationsinsatserna och att utreda om en del avfallsfrågor kan 
och bör hanteras på regional eller nationell nivå. 

 

Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh 

Sekreterare Pamela Lindqvist 
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